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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. MST - 001-03253

Den 2. februar 2011

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 12. januar 2011 
stillet følgende spørgsmål nr. 337 (alm. del), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål nr. 337 (alm. del)
Ministeren bedes gøre status for, hvordan arbejdet med den internationale 
kviksølv konvention skrider frem. 

Svar
UNEP vedtog på det 25. møde i Styrelsesrådet (Governing Council - GC) i 
Nairobi i februar 2009 at nedsætte en forhandlingskomité (INC), der skal 
forhandle en global kviksølvkonvention. Forhandlingerne skal efter planen 
afsluttes i 2013. Det første forhandlingsmøde (INC1) blev afholdt i juni 2010 
i Stockholm. INC1 blev finansieret af Nordisk Ministerråd. 

INC1 var et møde, hvor alle lande hørte hinandens synspunkter på samtlige 
områder, og alle drøftelser fandt sted i plenum. Sekretariatet for forhandlin-
gerne, nedsat under FN’s miljøprogram UNEP, fik på INC1 mandat til at 
udarbejde et udkast til elementer i en konventionstekst med substantielle 
forpligtelser m.v. Dette udkast blev drøftet på det andet forhandlingsmøde 
(INC2), som fandt sted den 24.-28. januar i Japan. 

Vi deltog naturligvis fra dansk side også på INC2 og fortsatte presset for at få 
så omfattende en konvention som mulig. Jeg vender snarligt tilbage til FMPU 
med en skriftlig orientering om forløbet af INC2.  

     

Karen Ellemann/ Michel Schilling
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